
P ro to k ó ł
5. posiedzenia, Y. sesyi, Y. peryodu Sejmu galicyjskiego

z dnia 2. Grudnia 1887.

Początek o godzinie 11. minut 30.
Przewodniczący: Marszałek krajowy J. E. hr. Jan  Tarnowski.
Sekretarze: pp. Stanisław kr. Badeni, Władysław ks. Sąpieba, Adam Jędrzejowicz, 

ks. Siczyński.
Obecnych posłów 124.
Ze strony c. k. Rządu: c. k. Namiestnik J. E. Filip Zaleski.
Marszałek konstatuje dostateczną ilość posłów i zagaja posiedzenie.
Protokół z czwartego posiedzenia uznąje Marszałek za przyjęty, gdyż żadnych przeciw niemu 

nie wniesiono zarzutów.
J. E. Marszałek uwiadamia Izbę, że członkowie Sejmu Najprzew. Biskup Stupnicki i Biskup 

Dunajewski usprawiedliwili niemożność brania udziału w obradach Sejmu zajęciami dyeee- 
zyalnemi.

Na wniesioną prośbę udziela Izba p. ks. Buchwaldowi urlopu 3 tygodnie.
J. E. Marszałek uwiadamia Izbę o ukonstytuowaniu się komisyi podatkowej, która obrała 

Przewodniczącym p. Hausnera, zastępcą p. Jaworskiego, sekretai*zeiii p. Chamca.

Sekretarz p. hr. St. Badeni odczytuje następujące pismo c. k. Prezydyum Namiestnictwa:

Z Prezydyum c. k. Namiestnictwa we Lwowie! L. 12.365/pr.

Do
Jego Ekscelencyi Jaśnie Wielmożnego 

J a n a  hr.  T a r n o w s k i e g o  
ces. król. rzecz. tajn. Radcy, Członka Izby Panów, Marszałka krajowego Królestwa Galicyi 

i Lodomeryi i Wielkiego Księstwa Krakowskiego etc. etc.
we Lw ow ie^!

E k s c e l e n c y o !
Mam zaszczyt udzielić Waszej Ekscelencyi jako przedłożenie rządowu zamknięcie rachunków 

funduszów indemnizacyjnyc]i Galicyi wschodniej i zachodniej oraz Wielkiego Księstwa Kraków-
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skiego za r. 1886 z uprzejmą prośbą, by Wasza Ekscelencya raczył zamieścić to przedłożenie na 
porządku dziennym jednego z najbliższych posiedzeń Wys. Sejmu.

Przy tej sposobności raczy Wasza Ekscelencya przyjąć zapewnienie o mojem wysokiem 
poważaniu.

We Lwowie dnia 30. Listopada 1887.
C. k. Namiestnik 

Zaleski w. r.
J. E. Marszałek oświadcza, iż przedmiot powyższy zamieści na porządku dziennym jednego 

z najbliższych posiedzeń Sejmu.
Sekretarz p. A. Jędrzejowicz czyta spis petyeyj wniesionych po dzień 2. Grudnia 1887 od 

nr. 128 do nr. 248 włącznie, które przydzielono następuj ącjnn komisy om :
Komisyi administracyjnej 1. 128. 139, 147, 207, 208, 211, 247.
Komisyi szkolnej 1. 129, 130, 131, 133, 153 do 157 włącznie, 160 do 163 włącznie, 165?

166, 168, 172, 182, 186, 189, 190, 197, 199, 201, 202, 203, 210, 220 do 224 włącznie, 226
do 235 włącznie.

Komisyi budżetowej 1. 132, 142, 143, 144, 145, 149 do 152 włącznie, 158, 159, 164, 167,
169, 170, 171, 173 do 179 włącznie, 184, 185, 187, 188, 191 do 196 włącznie, 198, 200, 204,
213, 214, 225, 236 do 239 włącznie, 241, 242, 244, 245.

Komisyi prawniczej 1. 134, 146.
„ gospodarstwa krajowego 1. 135, 140.
„ petycyjnej 1. 136, 148, 180, 181, 212, 248.
„ drogowej 1. 137, 138, 141, 183, 205, 215, 243.
„ asekuracyjnej 1. 206, 209, 218, 246.
„ gminnej 1. 216, 217, 219.
„ górniczej 1. 240.

P. hr. Golejewski przemawia i podnosi zbyt mały udział komisyi petycyjnej w przydzielo 
nych poszczególnym komisyom petycyach.

Przemawia p. hr. St. Badeni w tym przedmiocie.
Przemawia p. Golejewski powtórnie.
J. E. M arszałek objaśnia p. Golejewskiego co do jego przemówienia.
P. hr. St. Badeni przemawia dla sprostowania faktu.
J. E. Marszałek wzywa p. Golejewskiego do postawienia wniosku.
P. Golejewski nie stawia formalnego wniosku w kwestyi poruszonej, uprasza jednak J. E. 

Marszałka, iżby zarządzić zechciał większe jak  dotąd uwzględnianie komisyi petycyjnej przy od- 
sełaniu wpływających petycyi.

Przystąpiono do porządku dziennego, którego pierwszym punktem jes t:
Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie utworzenia jedno

milionowego stałego funduszu na bezprocentowe pożyczki dla gmin na budowę koszar dla 
c. k. wojska.

Sprawozdawca poseł Smolka wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi administracyjnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
N astępuje:
Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie reformy ustawo

dawstwa gminnego.
Sprawozdawca poseł Smolka wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi gminnej.



Protokół 5. posiedzenia z dnia 2. Grudnia 1887.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy :
Następuje:
Sprawozdanie Wydziału krajowego o petycyi gminy Olszanki w powiecie Rawskim w spra

wie zezwolenia na pobór 73°/0 dodatków do podatków bezpośrednich.
Sprawozdawca p o H  Smolka czyta sprawozdanie powyższe z następującym wnioskiem W y

działu kraj owego :
Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Gminie Olszanka w powiecie autonomicznym Rawskim zezwala się na pobór w latach 1887 
i 1888 na pokrycie wydatków gminnych 75%  (siedmdziesiątpięć procent) dodatków do podatków 
bezpośrednich.

Izba w głosowaniu uchwala ten wniosek bez rozprawy.
N astępuje:
Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie spraw górniczych.
Sprawozdawca poseł Wereszczyński wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi górniczej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
N astępuje:
Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego z czynności tyczących się krajowych 

szkół rolniczych w Dublanach i folwarku Dublańskiego.
Sprawozdawca poseł Wereszczyński prostuje następujące omyłki drukarskie zawarte w spra

wozdaniu m ianowicie:
Na str. 2. ustępu 4. w wierszu 2. zamiast wyrazów „w starym  budynku m i e s z k a n i a  

dyrektora'1, ma być „w starym budynku „ m i e s z k a l n y m 11 dyrektora11.
Na str. 3. w ustępie 1. wierszu 12. od góry zamiast „n a  pomieszczenie11 ma być „że po

mieszczenie11.
Na str. 7. w ustępie 3. z góry, w wierszu przedostatnim zamiast „takowego11 winno być 

„takiego11.
Pod względem formalnym wnosi sprawozdawca odesłanie powyższego przedmiotu do komisyi 

gospodarstwa krajowego, co Izba uchwala.
Następnie wnosi p. Wereszczyński, iżby niezamieszczone na porządku dziennym dzisiejszego 

posiedzenia, jednak pp. posłom rozdane sprawozdanie Wydziału krajowego o popieraniu kultury 
krajowej na polu budowli wodnych — na dzisiejszem posiedzeniu w pierwszem czytaniu zała
twione i komisyi gospodarstwa krajowego przekazanem zostało.

Izba w oddzielnem głosowaniu uchwala zgodnie z wnioskiem p. Wei^eszczyńskiego, zała
twienie powyższego przedmiotu w pierwszem czytaniu, następnie odesłanie takowego do komisyi 
gospodarstwa krajowego.

Z porządku dziennego następuje:
Pierwsze czytanie sprawozdania W ydziału krajowego w przedmiocie zaprowadzenia języka 

wykładowego ruskiego w klasach równoległych gimnazyum państwowego w Przemyślu.
Sprawozdawca poseł Pietruski wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi szkolnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
N astępuje:
Pierwsze czytanie wniosku posła Merunowicza w przedmiocie ustanowienia Sądów 

gminnych.
P. Merunowicz uzasadnia swój wniosek, zaś pod względem formalnym wnosi odesłanie ta® 

kowego do komisyi gminnej.
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Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje z kolei:
Wybór uzupełniający jednego członka cło komisyi gminnej.
J. E. Marszałek wzywa Izbę clo przystąpienia do tego wyboru i zaprasza na skrutatorów 

pp. Mieroszowskiego, Lasockiego, Ohrymowicza, Kochanowskiego i Rogoyskiego.
Przemawia p. Gołej owski, wracając jeszcze do kwestyi poruszonego na początku dzisiejszego 

posiedzenia rozdziału petycyi, mianowicie clla sprostowania faktu.
Następnie przemawia p. St. Badeni również dla sprostowania faktu i w tym samym 

przedmiocie.
P. Rogoyski ogłasza wynik skrutynium z wyboru jednego członka do komisyi gminnej.
Głosujących 86. W yKuny p. Alojzy Rybicki.
Z kolei następuje:
Sprawozdanie z petycyi:
J. E. Marszałek oświadcza, iż punkt ten zamieścił na porządku dziennym w przypuszczeniu, 

iż komisye dostarczą przedmiotu do obiad w tej mierze, gdy jednak dopiero w ostatniej chwili 
tylko dwa sprawozdania wpłynęły, które dla braku c^aiŚti nie mogły być stosownie do uchwały 
Izby przygotowane i w biurze sejmowym do przeglądnięcia wyłożone, przeto cofa punkt ten z po- 
rżąclku dziennego.

J. E. Marszałek ponawia wezwanie do pp. Przewodniczących komisyi o dostarczenie przed
miotów do obrad i zamyka posiedzenie, naznaczając następne na dzień 5go Grudnia b. r. godzinę 
l i t ą  przed południem.

Porządek dzienny tegjp posiedzenia zostanie pp. posłom rozesłanym.
Koniec posiedzenia o godzinie 12 m inut 30 z południa.

Marszałek krajowy:

Tarnowski w. r.

Sekretarze:

St. Badeni w. r. 

WŁ Sapieha w. r.



Spis petycyj
tmńesionych po dzień 2. Grudnia 1887.

128. W ydział krajowy z petycyą Wydziału powiatowego w Czortkowie, popierającą prośbę Rady 
powiatowej Buczackiej w sprawie podwyższenia wynagrodzenia za dostarczone podwody 
urzędnikom.

129. Szymon Russyniak proboszcz w Myscowej, p. p. Antoniewicza, o odwołanie reskryptu Rady 
szkolnej krajowej w sprawie uczęszczania młodzieży szkolnej na nabożeństwa.

130. Zarząd gł. Towarzystwa pedagogicznego we Lwowie, p. p. Stanisława Badeniego, w sprawie 
zmiany artykułu 15., 18. i 43. ust. kraj. z 2. Maja 1873, pod względem użycia kar za niepo- 
syłanie dzieci do szkoły.

131. Ten sam, p. p. Bobrzyńskiego, o przjjęcie wniosków ankiety szkolnej w sprawie ustanowie
nia dodatków 5-letnich po 50 zł. dla nauczycieli.

132. Ten sam, p. p. Goldmanna, o pozostawienie dotychczasowej subwencyi 500 zł. na wyda
wnictwo czasopisma „Szkoły11 na r. 1888.

133. Zarząd oddziałowy Towarzystwa pedagogicznego w Przemyślu, p. p. W aygarta, o uchwalenie 
5-letnich dodatków po 50 zł. rocznie dla nauczycieli.

134. Towarzystwo politechniczne we Lwowie, p. p. Kazimierza Badeniego, w sprawie przyznania 
technikom prawa wyborczego z tytułu osobistej kwalifikacyi.

135. To samo, p. p. Uderskiego, w sprawie zmiany §. 5. statutu komisyi dla spraw przemysłu 
domowego i rękodzielniczego komisyi krajowej.

136. Wydział powiatowy w Nowym Targu, p. p. ks. Kopycińskiego, w sprawie zakupna dóbr 
Zakopańskich na rzecz kraju.

137. Ten sam, p. p. ks. Kopycińskiego, w sprawie uznania drogi Nowo-Tarsko-Zakopańskiej za drogę 
krajową.

138. Ten sam, p. p. ks. Kopycińskiego, w sprawie przełożenia drogi krajowej z Nowego Targu do 
Haburki wiodącej.

139. Wydział powiatowy w Cieszanowie, p. p. W ładysława Sapiehę, z poparciem potycyi W y
działu powiatowego w Samborze w sprawie założenia i utrzymywania powszechnych zakła
dów dla nieuleczalnie chorych.

140. Petycya powiatu Sniatyńskiego, p. p. Merunowicza, w sprawie uprawy tytoniu wschodnio- 
południowej części Galicyi.

141. Zarząd drogowy w Łyścu, p. p. Strassera, o uwolnienie od prestacyi drogowej na rok 1887.

142. Przełożona konwentu PP. Sakramontek we Lwowie, p. p. Popiela, o jednorazową subwencyę 
na budowę kościoła.

143. Komitet Internatu św. Józefata we Lwowie, p. p. Popiela, o subwencyę w kwocie 3.890 zł. 
na dobudowanie sali.

144. Stowarzyszenie rzemieślnicze „Gwiazda Przem yska11, p. p. W aygarta, o subwencyę na bu
dowlę własnego domu.



145. W ydział Krakowskiego Towarzystwa oświaty ludowej, p. p. Bobrzyńskiego, o subwencję n a  
cele Towarzystwa.

146. Gminy: Zbylitowska góra, Zglobice, Dąbrówka infułaeka, Świerczków, Koszyce wielkie i 
Koszyce małe, p. p. ks. Kopycińskiego, o zmianę ustawy postępowania sądowego w sprawach 
spornych, opiekuńczych i spadkowych.

147. Zwierzchność gminy miasta Zaleszczyk, p. p. Chamca, w sprawie podwyższenia wynagro
dzenia za dostarczone kwatery i podwody dla wojska.

148. Gmina Stasiówka powiatu Ropczyckiego, p. p. Ks. Kopycińskiego, w sprawie zwolnienia od 
mesznego probostwu w Gumniskach Fox.

149. Komitet parafialny gr. kat. w Obertynie, p. p. Chamca, o zapomogę w kwocie 500 zł. na 
wewnętrzne urządzenie cerkwi.

150. Jan  Nehrebecki imieniem miejscowego komitetu parafialnego w Zalesiu koło Rzeszowa, p. 
p. Lenińskiego, o zapomogę na budowę nowej cerkwi.

151. W ydział centralny Towarzystwa imienia Michała Kaczkowskiego, p. p. Antoniewicza, o 
zapomogę.

152. Dyrekcya c. k. szkoły weterynaryi we Lwowie, p. p. Abrahamowicza, o wstawienie do bu
dżetu krajowego kwoty na stypendya dla uczniów szkoły weterynaryi.

158. Rada szkolna miejscowa w Kuryłówce powiatu Łańcut, p. p. Adama Jędrzejowicza, o pod
wyższenie rocznej płacy nauczyciela z 800 na 850 zł. w. a.

154. Rada szkolna miejscowa w Mikłaszowie, p. p. Merunowicza, o podwyższenie płacy nauczy
cielom w Mikłaszowie.

155. Rada szkolna miejscowa w Brodach, p. p. Hausnera, o podwyższenie płac nauczycielom i 
nauczycielkom i remuneracyi katechetom przy szkołach ludowych w Brodach.

156. Jan  Kurnian, kierownik szkoły wydziałowej w Zawałowie, p. p. Alfreda Potockiego, o przy
dzielenie i systemizowanie trzeciego nauczyciela.

157. Rada szkolna miejscowa w Sidzinie, powiat Myślenice, p. p. Lasockiego, o przeistoczenie 
tamtejszej szkoły na dwuklasową.

158. Rada szkolna miejscowa w Gdowie, p. p. Struszkiewicza, o podwyższenie płacy tamtejszym 
nauczycielom.

159. Leonarda Hammermiiller, przełożona klasztoru P. P. Benedyktynek w Przemyślu, p. p. Pie- 
truskiego, o subwencyę dla szkoły klasztornej.

160. Izaak Bardach, kierownik srkoły głuchoniemych we Lwowie, p. p. Goldmanna, o podwyż
szenie subwencyi.

161. Konkurencya szkoły Wyciąża, p. p Popiela, o podwyższenie płacy nauczycielowi.

162. Nauczyciele szkół ludowych w Przemyślu, p. p. W aygarta, o zrównanie płac Przemyśla 
z płacami nauczycieli we Lwowie i w Krakowie.

163. Nauczyciele 4 klasowej szkoły w Busku, p. p. Tadeusza Dzieduszycldego, o podwyższenie 
płacy.

164. Julia Gołębianka, nauczycielka w Nowym Targu, p. p. Pławickiego, o przeniesienie na po
sadę starszej nauczycielki i udzielenie 5-letniego dodatku.

165. Marya Panczakiewicz, nauczycielka w Oświęcimie, p. p. Kluckiego, o 4 miesięczną zapomogę.
166. Lubieniec Jan, nauczyciel w Bucniowie, p. p. Merunowicza, o przyznanie datku 50 zł. za 

kierownictwo.
167. Józef Skowroński, nauczyciel w Ładyczynie, p. p. Romanowicza, o remuneracyę za 4 letnie 

kierownictwo szkoły.



108. Jan  Kabarowski, nauczyciel w Nowosiółkach, p. p. Stanisława Badcniego, o zapomogę.
169. W incenty Sokołowski, nauczyciel w Sokolu, p. p. Stanisława Badcniego, o podwyższeni™ 

płacy lub osobisty dodatek.
170. Ten sam, p. p. Stanisława Bacleniego, o zapomogę.
171. Rada szkolna okręgowa w Przemyślu, p. p. W aygarta, z prośbą Jana Mullera nauczyciela

w Przemyślu o bezzwrotną zapomogę.
172. Hipolit Doliński, nauczyciel w Oliladowie, p. p. Wasilewskiego, o przyznanie zamkniętej 

przez słabość płacy i o wyznaczenie emerytury lub nadanie posady.
173. Maurycy recte Mojżesz Wejher, słuchacz akademii górniczej w Leoben, p. p. Merunowicza, 

o zapomogę na dalsze kształcenie się w zawodzief®rniczym.
174. A lekSndra Skrowaczewska, wdów.i po dyrektorze szkół ludowych, p. p. Pławickiego, o za

pom ogi*
175. Emilia Sternalowa, wdowa po adjunkcie kasowym Wydziału krajowego, p. p. W ładysława

Badeniego, o datek roczny dla małoletnich córek i o zwrot kw|fcy 135 zł. zostającej w de
pozycie Wydziału krajowego.

17(5. W ładysłkw Sidorowicz, adjimkt rachunkowy Wydziału krajowego, p. p. MerunoAficza, o za- 
siłhk na dokończenie -fyksztHłcenia córki Maryi w muzyce i śpiewie.

177. Eugenia Kruszyńska, wdowa po profesorze szkoły Czernichowskiej, p. p. Alfreda Potockiego, 
o stałe zaopatrzenie dla siebie i syna Tadeusza.

178. Eleonora R.ondewald, wdowa po konduktorze dróg krajowych, p. p. Romana PotMSsego, o 
zaopatrzenie lub zasiłek dla niej i dla 4 nieletnich dzieci.

179. Paulina Małachowska, wdowa porfir, kat. księdzu, p. p. Lewińskiego, o jednorazową zapomogę.

180. Izrael Zimmermann, były dzierżawca myta krajowego, p. p. Masa, o zwrot kaucyi dzie
rżawnej i opuszczenie zaległego czynszu dzierżawnego.

181. Siińe Sehreierowa, dzierżawczyni myt w Jezupolu i Haliczu, p. p. Brykczyńskiego, o od
szkodowanie z powodu objazdu rogatek przewozem pod Dubowcami.

182. Konkurencya szkoły w Wyciążn, p. p. Popiela, o uwzględnienie prośby wniesionej r. 1885, 
w sprawie przekształcenia slkoły Wyciąża na dwuklasową.

-183,^W ładysław Tustanowski, właściciel dóbr ziemskich, p. p. Torosiewicząj o budowę drogi 
z Rohatyna do Chodorowa.

184. Wydział krajowy przedkłada petycyę Jerzego Jabłonowskiego, koncepisty Wydziału krajo
wego o zaliczkę na płacę.

185. Albina z Pileckich Śliwińska II. Ćwiklińska, p. p. W ładysława Sapiehę, o przyznanie remu- 
noracyi *  pracę jej męża ś. p. Leona Śliwińskiego przy szpitalu Lwowskim.

186. Agata Ę j^neisw icz , wdowa po nauczycielu, p. p. ks. Kopycińskiego, o wyznaczenie pensji.

187. P iotr Murzyn, emerytowany nauczyciel, p. p. Wasilewskiego, o jednorazową zapomogę.

lS8. Jan  Styła, nauczyciel w Tarnowie, p. p. ks. Kopycińskiego, o zapomogę lub zaliczkę na le
czenie chorego syna.

189. Antonina Zawadzka była nauczycielka wRadawie, p. p. ks. Kopycińskiego, o przyznanie pen- 
| f l y i  lub zapomogi tytułem odprawy.

190. Karolina DzM ńska, nauczycielka w Dróginie, p. p. Hoszarda, o przyznanie w drodze łaski 
emerytury równającej się dwudziestu lat służby.

191. Kazimiera Heller, uczennica śpiewu, p. p. Smolkę, o stypendyum celem ostatecznego wydo
skonalenia się w śpiewie.



192. Marya Friiiikel Niwińska, p. p. Hoszarda, o subwencją dla córki Michaliny na dalsze kształ
cenie się w nauce śpiewu.

193. Julian  Hawel, uczeń c. k. a k a d e i#  sztuk pięknych w Wiedniu, p. p. Piłata, o subwencję
na kształcenie się w sztuce malarstwa.

194. Alfred Wildstosser, malarz, p. p. Hausnera, o subweneyę na dalsze kształcenie się w sztuce 
malarstwa.

195. Karol Sporn, uczeń c. k. szkoły sztuk pięknych w Krakowie, p. p. Golejewskiego, o subwen-
cyę na kształcenie się.

196. Agnieszka Bullo i towarzyszki, nauczycielki kursów malowania, koszykarstwa i kwiatów sztu
cznych w Krakowie, p. p. Janko, o subwencję na powyższe kursa

197. Gmina miasteczka Radomyśla, p. p. Reya, o zwolnienie pfacenia 1.200 zł. rocznie na utrzy
manie nauczycieli.

198. Stanisław Lewandowski, artysta rzeźbiarz, p. p. Ronninowicza, o subwencję na dalsze kształ
cenie się w rzeźbiarstwie.

199. Antoni Zborowski, nauczyciel z Przytkowic, p. p. Zolla# o przyspieszenie załatwienia próśb 
w bieżącym roku wniesionych i o udzielenie jednorocznego urlopu lub zapomogi.

200. Frańciszek Zamierzowski, nauczyciel emerytowany, p. p. Zolla, o zapomogę.
201. Rada szkolna miejscowa w Woli justowskiej, p. p. Zolla, o podwyższenie płacy nauczyciela

tamtejszej szkoły.
202. Zarządy VII. i VIII. szkoły 4-klasowej pospolitej w Krakowie, p. p. Zolla, o podwyższenie 

płacy młodszym nauczycielom tych szkół.
203. Prezentkiewicz Frańciszek i inni nauczyciele w Wadowicach, p. p. Zolla, o podwyższenie 

płac}r.
204. Ksiądz Dr. Julian Bukowski, proboszcz kościoła św. Anny w Krakowie, p. p. Zolla, o za

siłek na dokończenie rę |tauracyi tegoż kościoła.
205. Gminy, obszary dworskie, duchowieństwo i przemysłowcy w powiatach wadowickim i my

ślenickim, p. p. Zolla, o przemianę cliugi gminnej Zembrzycko - Biertowskiej na drogę 
krajową.

206. Wydział powiatowy w Skalacie, p. p. Koziebrodzkiego, w sprawie przymusowej asekuracyi 
w gminach wiejskich i małomiejskich.

207. Ten sam, p. p. Koziebrodzkiego, w sprawie podwyższenia wynagrodzenia gminom za do
starczone z urzędu podwody.

208. Wydział powiatowy w Tłumaczu, p. p. księdza Sawę, z poparciem petycyi Rady powiato
wej Buczackiej, wx sprawie podwyższenia gminom wynagrodzenia za dostarczone z urzędu 
poclwody.

209. Ten sam, p. p. ks. Sawę, z poparciem petycyi Rady powiatowej Buczackiej w sprawie ase
kuracyi budynków włościańskich od ognia.

210. Rada szkolna miejscowa w Strzeliskach nowych, p. p. Henzla, o podwyższenie płacy tam 
tejszym nauczycielom.

211. W ydział krajowy przedkłada petycję Wydziału powiatowego w Jarosławiu popierającą prośbę 
W ydziału powiatowego buczackiego w wsprawie podwyższenia wynagrodzenia za dostarczone 
z urzędu podwody.

212. Wydział krajowy przedkłada podanie Franciszka W altera dyetaryusza oddziału rachunkowego 
o veniam aetatis.

213. Ten sam przedkłada podanie Zygmunta Kosmowskiego praktykanta oddziału rachunkowego, 
o zaliczkę na płacę.
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2 i  4. Wiktor Wojciechowski i Feliks Lesiecki oficyałowie szpitala św. Łazarza w Krakowie, p. p. 
Waygla, o dodatek aktywalny lub ua pomieszkanie.

215. Członkowie z piętnastu gmin włościańskich w powiecie Łańcuckim, p. p. St. Jędrzejowicza, 
w sprawie noweli drogowej.

216. Reprezentacya miasta Podgórza, p . p .  Plazińskiego, w sprawie przekazania pewnych czynności 
policyi miejscowej c. k. Ekspozyturze policyi rządowej, i uregulowania czynności poli- 
cyi między temi władzami.

217. Wydział powiatowy w Kołomyi, p. p. Kuczkowskiego, w sprawie noweli do ustawy o ściąga
niu zaległości kas pożyczkowych gminnych w drodze egzekucyi politycznej.

218. Ten sam, p. p. Kuczkowskiego, w sprawie przymusowej asekuracji budynków włościańskich 
od ognia.

219. Wydział Rady powiatowej w Sokalu, p. p. Polanowskiego, w sprawie noweli do ustawy o 
ściąganiu zaległości kas pożyczkowych gminnych w drodze egzekucyi politycznej.

220. Rada szkolna miejscowa z R l|rezen tacyą gminną w Ulanowie, p. p. St. Jędrzejowicza,, 
o przyzńftnie stałej etat. płacy z fundujBP krajowego Maryi Zabierzowskiej, nauczycielce 
robót ręcznych kobiecych.

221. Rada szkolna miejscowa w Zabokrukaeh, p. p. Ilenzla , o podwyższenie płacy nauczycielowi 
miejscowemu.

222. Rada szkolna miejscowa w Trybuchowcach, p. p. Henzla, jak wyżej.
223. Rada szkolna miejscowi w Strzeli.jpich nowych, p. p. Henzla, o przyznanie remuneracyi 

kierownikowi szkoły.
224. Ta sama, p. p. Henzla, o zorganizowanie szkoły na czteroklasową.
225. Rada szkolna miejscowa w Posieezu, p. p. Strassera, o zapomogę na budowę nowej szkoły.
226. Rada szkolna miejscowa w Jaryczowie nowym, p. p. Merunowicza, o podwyższenie płacy 

nauczycielom.
227. Rada szkolna miejscowa w Kołaczycach, p. p. Jędrzejowicza, o remuneracyę dla nadetatowej 

siły nauczycielskiej.
2f§. Rada szkolna miejscowa w Frysztaku, p. p. Jędrzejowicza, o podwyższenie plac nauczycie

lom tamtejszej szkoły.
229. Grono nauczycieli czteroklasowej szkoły w Strzeliskaeh nowych, p. p. Henzla, o podwyż

szenie płacy.
230. Grono nauczycieli cztero-klasowej szkoły w Kossowie, p. p, Kuczkowskiego, o podwyż

szenie płacy.
231. Nauczyciele szkoły ludowej w Frysztaku, p. p. Jędrzejowicza, o podwyższenie płacy.
232. Nauczycielki szkoły ludowej w Jaśle, p. p. Jędrzejowicza, o podwyższenie płacy.
233. Jan  Lisiewicz, były nauczyciel ludowy w Dawidkowcach, p. p. Hoszarda, o przyznanie 

emerytury.
234. Franciszek Kwolik, nauczyciel w Trybuchowcach, p. p. Henzla, o wliczenie trzech lat służby 

wojskowej do emerytury.
235. Kazimierz Ruchała, nauczyciel w Kossinie, p . p .  St. Jędrzejowicza, o stałą subwencye roczną 

lub zapomogę na utrzymanie ogrodu szkolnego.
236. Teofila Niedźwiecka, wdowa po nauczycielu szkól ludowych, p. p. Smolkę, o wsparcie.
237. Magdalena Opilowska, wdowa po nauczycielu, p. p. ks. Kopycińskiego, o zapomogę.
238. Izaak Katz, słuchacz politechniki we Wiedniu, p. p. St. Jędrzejowicza, o zapomogę dla 

ukończenia studyów.
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239. Marcin Guszkowski, były dzierżawca dóbr w Krakowie, p. p. Kozłowskiego, o subwencyę dla 
k sz ta łcŁ ia  głuchoniemego syna w szkole sztuk pięknych w Krakowie.

240. W ładysław Chmielowski i Mieczysław Miehniewicz, p. p. Skrayńskiego, o zwrotną subwen- 
cye na rozszerzenie kopalni ropy w Korczynie.

241. Towarzystwo nauczycieli szkół wyższych, p. p. Kobrzyńskiego, o subwencyę na wydawanie 
czasopisma „Muzeum11.

242. Albina Kazatel, wdowa po weteranie wojsk polskich, p. p. Jankę, o zapomogę.
243. Wydział Rady powiatoiłtej w Kamionce strumiłowej, p. p. Stanisław a Badeniego o zmianę 

ustawy drogowej.
244. Komitet I. kolonii leczniczej w Rymanowie, p. p. Stanisława Badeniego, o subwencyę.
245. Jan  Lewicki, literat we Lwowie, p. p. Stanisława Bakmniego, o subwencyę na wydawnictwo 

„Galicyjsko-ruskiej Bibliografii XIX. stulecia11.
Wydział Rady powiatowej w Kossowie, p. p. Merunowieza, o poparcie potyeyi Wydziału 
powiatowego Buczackiego, w sprawie przymusowej asekuracyi budynków włościańskich i 
mieszczańskich.

247. Ten sam, p. p. Merunowieza, z poparciem prośby Wydziału powiatowego w Buczaczu, w spra
wie podwyższenia wynagrodzenia za dostarczone z urzędu podwody.

248. Pogorzelcy miasta Sassowa, p. p. Merunowieza, o zapomogę w kwocie 6.000 zł. i o usunięcie 
wpływów gminie szkodliwych.

Z drukarni i litografii Pillera i Spółki.


